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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor kezdenek valamit a feltételek megteremtése 
nélkül kialakított ügyeleti rendszer törvényszerű kudarcával?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Mondjuk  ki  nyíltan:  az  önök  új  ügyeleti  rendszere  csődöt  mondott.  Az  alá  az  Országos
Mentőszolgálat alá rendelték, aminek a saját alapfeladata ellátására sincs elegendő kapacitása, ezért
az alapellátási ügyeletet olykor annak kipótlására használja, márpedig a háziorvos nem mentőorvos,
erre nincs kompetenciája.
 
Egy egyéves porcsalmai kisfiút a mátészalkai ügyeletről egy kúp fölírása után hazaküldtek - másnap
délelőtt  aztán a  háziorvos kezei  között  halt  meg szegény.  Vácott  az orvos elkésett  asszisztense
nélkül nem tudott  belépni a számítógépes rendszerbe,  ezért  az ügyeleti  rendszert  megkerülve,  a
kórház gyerekosztályától kért és kapott egy kétéves fulladó kisfiú számára segítséget.
 
Kevés  az ügyelet,  főleg a  gyermekügyelet.  Pest  megyében több mint  egymillió  emberre három
ügyeleti  pont  működik,  Szentendrén  100  ezer  emberre  jut  egy  ügyeletes  orvos.  Egyes
önkormányzatok  saját  ügyeletet próbálnak  szervezni,  de  beindult  a  szabad  rablás  is,
magánügyeleteken olykor a sürgősségi ellátásért is fizetni kell.
 
A bajok  elérték  Miskolcot  is.  Az  alapellátási  ügyelet  a  háziorvosi  körzetekre  épül,  közülük  a
megyében több mint  70,  a  városban is  négy betöltetlen.  Szakértők  szerint  az  ügyeleti  rendszer
ráterhelése a háziorvosi praxisokra radikálisan fölgyorsította azok megüresedését. Nehezen bírják a
túlterhelést, ami nem is csodálható: Lengyelországban (tehát nem Németországban!) egy háziorvost
öt asszisztens segít, hogy csak az orvosi feladatokkal kelljen foglalkoznia, nálunk egy, jó esetben
kettő. A problémák ideiglenes áthidalását jelenthetné a körzetek összevonása, ezt viszont 2026-ig



nem engedélyezik.
 
Kérdezem tehát miniszter urat:
 
Mikor  szánják  el  magukat  arra,  hogy  mind  a  háziorvosi  rendszert,  mind  a  Mentőszolgálatot
alkalmassá tegyék az ügyeleti feladatok ellátására?
 
Várom válaszát!
 

2 


